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Stadsfullmäktige § 115 16.10.2024 

Mötets laglighet och beslutförhet 
 
FM 16.10.2024 § 115    
      
 
 
Förslag Mötet konstateras lagligt sammankallat och beslutfört. 

 
Beslut Sammanträdet konstaterades vara lagligt och beslutfört.
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Stadsfullmäktige § 116 16.10.2024 

Protokolljusterare 
 
FM 16.10.2024 § 116    
      
 
 
Förslag Det väljs två protokolljusterare. 

 
Beslut Till protokolljusterare valdes ledamöterna Tom Liljestrand och Kirsti 

Parikka. 
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Stadsfullmäktige § 117 16.10.2024 

Godkännande av föredragningslistan 
 
FM 16.10.2024 § 117    
      
 
 
Förslag Ärendelistan som utdelats med möteskallelsen godkänns som 

föredragningslista. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Kultur- och fritidsnämnden. § 57 07.05.2024 
Stadsstyrelsen § 274 23.09.2024 
Stadsfullmäktige § 118 16.10.2024 

Lovisa stads välfärdsöversikt 2023 
 
KUFRI 07.05.2024 § 57  
  
 
Beredning välfärdskoordinator Sara Tallsten 
 

Lagen om ordnande av social- och hälsovård (29.6.2021/612, § 6) 
förpliktar kommunerna att för varje befolkningsgrupp följa invånarnas hälsa 
och välfärd och de faktorer som inverkar på dem och de serviceåtgärder i 
kommunen som uppfyller kommuninvånarnas behov av välfärd. 
 
Om åtgärderna för främjande av kommuninvånarnas hälsa och välfärd ska 
rapporteras till fullmäktige varje år (välfärdsöversikt). Därutöver ska en mer 
omfattande välfärdsrapport sammanställas en gång under varje 
fullmäktigeperiod. Innehållet i välfärdsöversikten är härlett ur 
fokusområdena i kommunens strategi och de åtgärder som vidtagits för att 
främja kommuninvånarnas hälsa och välfärd. 
En sektorsövergripande arbetsgrupp har deltagit i utarbetandet av 
välfärdsöversikten. 
 
Direktören för centralen för bildning och välfärd (27.3.2023 § 8) har bett om 
utlåtanden om Lovisa stads välfärdsöversikt 2023 av stadens 
verksamhets- och påverkanorgan senast i slutet av april 2024. 
 
Reslutaten på välfärdsenkäten 2024 (31.1-19.2.2024) och utlåtandena  
presenteras på mötet. 
 
I år har man utöver rapporten om helhetsresultaten offentliggjort också 
separata rapporter för olika åldersgrupper. Dessa och rapporterna från 
tidigare år finns på adressen: : https://www.loviisa.fi/sv/staden-och-
beslutsfattande/framjandet-av-valfard/ 
 
Bilaga 1: Välfärdsöversikt för Lovisa stad 2023 
Kompletterande material 1: Utlåtanden 
  
Kultur-  och fritidsnämnden 
a) godkänner för sin del välfärdsöversikten för Lovisa stad 2023. 
b) föreslår att stadsstyrelsen och vidare stadsfullmäktige godkänner 
välfärdsöversikten för Lovisa stad 2023. 
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  
 

Förslag Kultur- och fritidsnämnden 
a) antecknar resultaten för välfärdsenkäten 2024 för kännedom 
b) godkänner för sin del välfärdsöversikten för Lovisa stad 2023 
c) föreslår att stadsstyrelsen och vidare stadsfullmäktige godkänner 
välfärdsöversikten för Lovisa stad 2023. 
 
Behandling 
Välfärdskoordinator Sara Tallsten hördes av nämnden som sakkkunnig kl. 
17.05-17.30 och hon avlägsnade sig från mötet före beslutsfattandet. 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.loviisa.fi%2Fsv%2Fstaden-och-beslutsfattande%2Fframjandet-av-valfard%2F&data=05%7C02%7Csofia.hovi%40loviisa.fi%7C3bead17553e945d5ec3908dc6aa1be9d%7Cea1d6cf68c66416d9a38cdca41f0f30d%7C0%7C0%7C638502490125598263%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=e%2BaZ2AVCt%2FixFP1gXXG3ll0KFxD3oPafqBZAgzHIfi4%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.loviisa.fi%2Fsv%2Fstaden-och-beslutsfattande%2Fframjandet-av-valfard%2F&data=05%7C02%7Csofia.hovi%40loviisa.fi%7C3bead17553e945d5ec3908dc6aa1be9d%7Cea1d6cf68c66416d9a38cdca41f0f30d%7C0%7C0%7C638502490125598263%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=e%2BaZ2AVCt%2FixFP1gXXG3ll0KFxD3oPafqBZAgzHIfi4%3D&reserved=0
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Kultur- och fritidsnämnden. § 57 07.05.2024 
Stadsstyrelsen § 274 23.09.2024 
Stadsfullmäktige § 118 16.10.2024 

 
Beslut Kultur- och fritidsnämnden beslutade  

a) anteckna resultaten för välfärdsenkäten 2024 för kännedom. 
b) godkänna för sin del välfärdsöversikten för Lovisa stad 2023 
c) föreslå att stadsstyrelsen och vidare stadsfullmäktige godkänner 
    välfärdsöversikten för Lovisa stad 2023. 

 
 
STST 23.09.2024 § 274  
  
 
 

Bilaga nr 1 
Välfärdsöversikt för Lovisa stad 2023 
 
Kompletterande material 
Utlåtanden 
 

Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige godkänner välfärdsöversikten 
2023. 
 

Behandling Välfärdskoordinator Sara Tallsten deltog som inbjuden i sammanträdet 
klockan 17.45–18.20 och presenterade välfärdsöversikten. 

 
Beslut Beslut enligt förslaget. 
 
 
FM 16.10.2024 § 118    
305/12.04.00/2024    
 
 

 
Bilaga nr 1. 
Välfärdsöversikt för Lovisa stad 2023 
 

Förslag Stadsfullmäktige godkänner välfärdsöversikten 2023. 
 

Behandling Stadsdirektör presenterade ärendet.  
 
 Handlingen Välfärdsöversikt 2023 bifogades i protokollet. 
 
Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Stadsstyrelsen § 290 07.10.2024 
Stadsfullmäktige § 119 16.10.2024 

 
Bemötande med anledning av utvärderingsberättelsen 2023 
 
STST 07.10.2024 § 290  
  
 
 
Beredning Ekonomidirektör Fredrik Böhme  
 

Stadsfullmäktige beslutade på sitt sammanträde 26.6.2024 anteckna 
utvärderingsberättelsen för kännedom och begära av stadsstyrelsen en 
kommunallagenlig utredning om de åtgärder som vidtas med anledning av 
utvärderingsberättelsen. Utredningen ska framställas stadsfullmäktige 
senast till sammanträdet i oktober, innan budgeten för inkommande år 
behandlas. 
 
För att stadsfullmäktige specifikt kan följa upp läget föreslogs det att man 
fyller i utredningarna i tabellen för utvecklingsobjekt som bifogats 
utvärderingsberättelsen. 
 
Bilaga nr 2. 
Tabell för utvecklingsobjekt 
 

Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  
 

Förslag Stadsstyrelsen  
  
– beslutar ge stadsfullmäktige svaren som införts i den bifogade tabellen 
för utvecklingsobjekt som sitt bemötande till revisionsnämndens 
utvärderingsberättelse för 2023. 
 
– beslutar föreslå att stadsfullmäktige godkänner den framställda 
utredningen. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Behandling Ledamot Satu Hämäläinen lade fram följande tilläggsförslag: 
 
 I kolumnen ”Stadsstyrelsens och/eller stadsfullmäktiges godkännande eller 

anvisning” för utvecklingsobjekt 2021/1 läggs till: ”Till stadsstyrelsen har 
rapporterats om ordnandet av den interna kontrollen och riskhanteringen i 
samband med boksluten.” och uppföljningen av utfallet för 
utvecklingsobjekt 2021/1 ändras från gul till grön. 

 
 Stadsstyrelsen godkände enhälligt Satu Hämäläinens förslag. 
 
Beslut Beslut enligt förslaget med beaktande av ovannämnda tillägg. 

 
Denna paragraf justerades omedelbart. 
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Stadsstyrelsen § 290 07.10.2024 
Stadsfullmäktige § 119 16.10.2024 

 
FM 16.10.2024 § 119    
779/00.03.00/2024    
 
 

 
Bilaga nr 2. 
Tabell för utvecklingsobjekt 
 

Förslag Stadsfullmäktige godkänner den framställda utredningen. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Näringslivs- och 
infrastrukturnämnden 

§ 25 26.01.2023 

Stadsstyrelsen § 57 20.02.2023 
Stadsfullmäktige § 120 16.10.2024 

 
Effektivering av tomtmarknadsföringen i Lovisa stad, fullmäktigemotion 
 
1013/10.00.02/2020 
 
FM § 97 
18.11.2020 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 

undertecknare Antti Hovi) före sammanträdet uttryckt önskemål om att få 
inlämna en så lydande motion: 

 
 Effektivering av tomtmarknadsföringen i Lovisa stad 
 
 Lovisa stad har 170 tomter till salu och nästan alla ligger på sådana 

detaljplaneområden där kommunaltekniken är färdigbyggd och således är 
de investerade pengarna inte till någon nytta. Till exempel planområdena i 
Forsby där det finns sammanlagt 27 tomter till salu, och deras 
sammanlagda försäljningspris uppgår till nästan halv miljon euro beräknat 
enligt normala priser. 

 
 Man borde absolut effektivera marknadsföringen och särskilt försäljningen 

av stadens tomter! Om till exempel en familj från huvudstadsregionen 
planerar att köpa en tomt i Nyland, är det väldigt osannolikt att de ens hittar 
Lovisa. Man måste kunna googla just Lovisa och hamna på stadens 
tomtsida där det först berättas om en tomtrea. Länkarna för till gamla 
protokoll från år 2012, listan är lång, kartan dålig och det finns bara ett 
telefonnummer och en e-postadress som man kan kontakta. 

 
 I Borgå, där man huvudsakligen köar för att få en tomt, finns det väldigt bra 

uppgifter om tomterna och områdena på stadens webbplats. Webbplatsen 
har också omfattande kontaktblanketter och väldigt många 
kontaktuppgifter till olika instanser. Försäljningen av stadens fastigheter 
och bostadsaktier konkurrensutsätts hos fastighetsmäklare. Av 
grannkommunerna konkurrensutsätter Askola med några års mellanrum 
marknadsföringen och försäljningen av sina tomter hos fastighetsmäklare. 
Den valda fastighetsmäklaren tar hand om marknadsföringen och 
försäljningen på sin egen bekostnad. Först i samband med försäljningen av 
en tomt uppstår det en liten kostnad för kommunen. Det finns en egen 
omfattande annons om varje tomt på webbplatserna Etuovi.com och 
Oikotie och på företagets webbplats. Tidvis marknadsför man tomterna 
också i tidningar och tidskrifter. 

 
 I enlighet med inledningen i motionen föreslår jag att Lovisa stad 

omedelbart ska konkurrensutsätta fastighetsförmedlingsföretagen i 
östra Nyland för att aktivera tomtförsäljningen. 

 
 Bilaga nr 6. 
 
 Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 

beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 
 
 --- 
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Näringslivs- och 
infrastrukturnämnden 

§ 25 26.01.2023 

Stadsstyrelsen § 57 20.02.2023 
Stadsfullmäktige § 120 16.10.2024 

 
NLIN 26.01.2023 § 25  
  
 
 
Beredning chefen för stadsplaneringsavdelningen Marko Luukkonen, tfn 0440 555 

403 
 

Motionen berör stadens marknadsföring av (småhus)tomter. I motionen 
berättar man bland annat att det på tomma tomter ligger icke-produktiv 
kommunalteknik och bland annat i Forsbyområdet nästan en halvmiljon 
euro räknat med normalt tomtpris. Borgå webbsidor nämns som ett gott 
exempel för informativt genomförd marknadsföring. Bland annat har Askola 
konkurrensutsatt tomtmarknadsföringen till ett privat 
fastighetsförmedlingsföretag. Enligt motionen ska Lovisa stad omedelbart 
ordna ett anbudsförfarande bland fastighetsförmedlingsföretag i östra 
Nyland för att åstadkomma en aktiv tomtförsäljning. 
 
Vid behov är det allt skäl att ta lärdom av grannkommunernas lyckade 
marknadsföring. Det är allt skäl att satsa på aktiv och passiv 
tomtmarknadsföring. Man kan pröva på förmedlingstjänster och utvärdera 
dess resultat och göra webbsidorna klarare. Det är även allt skäl att pröva 
på olika marknadsföringskanaler. 
 
Kommunikationssekreteraren som rekryterades i slutet av 2022 möjliggör 
bättre än tidigare satsningen på tomtmarknadsföring. Man kommer att 
marknadsföra aktivt bland annat under bostadsmässan 2023. Redan 
mässan som sådan är en gigantisk marknadsföringssatsning där Lovisa 
marknadsförs uttryckligen som en boplats. Majoriteten av nya invånare 
brukar i första hand hyra eller köpa en gammal bostad i stället för en tomt. 
De som är aktivast på tomtmarknaden är vanligtvis personer och familjer 
som redan bor i staden. Om bostadsmässan och Lovisamedvetenheten i 
fortsättningen lockar nya inflyttare till staden, har det för sin del en indirekt 
positiv inverkan på efterfrågan av lediga tomter. 
 
Bilaga 20 
Motion 
 

Föredragning Direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Sari Paljakka
  

Förslag Näringslivs- och infrastrukturnämnden godkänner för sin del svaret på 
motionen och föreslår stadsstyrelsen och vidare stadsfullmäktige att svaret 
godkänns och att motionen konstateras vara slutbehandlad. 
 

Beslut Näringslivs- och infrastrukturnämnden godkände för sin del svaret på 
motionen och föreslår stadsstyrelsen och vidare stadsfullmäktige att svaret 
godkänns och att motionen konstateras vara slutbehandlad. 

 
 
– – – 
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Näringslivs- och 
infrastrukturnämnden 

§ 25 26.01.2023 

Stadsstyrelsen § 57 20.02.2023 
Stadsfullmäktige § 120 16.10.2024 

 
STST 20.02.2023 § 57  
  
 
 
 Bilaga nr 5. 

 
Föredragning Direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Sari Paljakka

  
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att svaret godkänns och att 
motionen konstateras vara slutbehandlad. 
 

Beslut Föredraganden ändrade beslutsförslaget enligt följande: ”Stadsstyrelsen 
godkänner för sin del svaret på motionen och föreslår att stadsfullmäktige 
godkänner svaret att motionen inte föranleder några andra åtgärder och 
konstaterar motionen vara slutbehandlad.” 
 
Beslut enligt föredragandens ändrade förslag. 

 
 
FM 16.10.2024 § 120    
103/10.00.02/2023    
 
 

 
Bilaga nr 3. 
 

Förslag Stadsfullmäktige godkänner svaret att motionen inte föranleder några 
andra åtgärder och konstaterar motionen vara slutbehandlad. 
 

Behandling Ledamot Antti Hovi lade fram följande förslag:  
 
 Stadsfullmäktige beslutar att Lovisa stad konkurrensutsätter 

fastighetsförmedlingsföretagen i östra Nyland och väljer de två 
anbudsgivare som gett de lägsta anbuden att sköta stadens tomt- och 
fastighetsmarknadsföring. 

 
 Ledamot Kari Hagfors understödde Antti Hovis ändringsförlag. 
 
 Det förrättades en omröstning. 
 
 Utgångsförslag: JA (17 röster) 
 Antti Hovis förslag: NEJ (18 röster) 
 
 Antti Hovis ändringsförslag vann omröstningen. 
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Näringslivs- och 
infrastrukturnämnden 

§ 25 26.01.2023 

Stadsstyrelsen § 57 20.02.2023 
Stadsfullmäktige § 120 16.10.2024 

 
Beslut Beslut enligt det ändrade förslaget. 

 
Omröstningsförteckningen bifogades till protokollet. 
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Näringslivs- och 
infrastrukturnämnden 

§ 23 26.01.2023 

Stadsstyrelsen § 56 20.02.2023 
Stadsfullmäktige § 121 16.10.2024 

 
Information vid beredningsskedet av planer, fullmäktigemotion 
 
730/07.02.01/2019 
 
FM § 124 
16.10.2019 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 

undertecknare Satu Hämäläinen) före sammanträdet uttryckt önskemål om 
att få inlämna en så lydande motion: 

 
 Information vid beredningsskedet av planer  
 
 I Lovisa planeras områden för vindkraftsproduktion i närheten av bebyggda 

bostadsområden. Ekonomiskt lönsam elproduktion förutsätter stora 
vindkraftverk med stora kringliggande områden för industriell produktion. 
Anläggandet av vindkraftverk passar därför bäst i obebodda miljöer. 

 
 Vindkraftverkens inverkningar på människor och naturen varierar beroende 

av anläggningarnas läge, storlek och antal. När nya 
energiproduktionsområden grundas, ska man se till att natur- och 
kulturvärden bevaras samt att människornas livsmiljö förblir trivsam och 
högklassig. Vindkraftsbyggandet ska anpassas till de övriga 
användningsbehoven på området samt granskas i ett större sammanhang 
genom stadsstrategin. Med tanke på balanserad utveckling och social 
gemenskap är det viktigt att ta hänsyn till olika invånar- och 
intressegrupper. 

 
 Innan man fattar beslut ska man se till att man genom flera kanaler fördelar 

tillräckligt med information om ärenden som är under beredning. För att 
kunna bilda sina synvinklar och inställningar inför beslutsskedet är det 
väsentligt för beslutsfattarna att få neutral information som innehåller 
åskådliga och förståeliga fakta med objektivt beskrivna målsättningar, 
alternativ och dessas inverkningar. 

 
 Jag föreslår att Lovisa stad  
 

  ordnar för förtroendevalda ett informationsmöte utan några bindningar 
beträffande vindkraftenergin innan processen för godkännande av 
delgeneralplanen för vindkraft i Tetom inleds. Det kan tänkas att till 
exempel vindkraftsexperter från Statens tekniska forskningscentral 
står för substansen på mötet. 
 

  låter utföra en marknadsundersökning i syfte att reda ut invånarnas 
och de utomståendes synpunkter och erfarenheter om områdets håll- 
och dragningskraft samt om områdets identitet nu och i framtiden. 
Vilka slags förändringar minskar/utökar boendet på området och 
inflyttningen till området? Ökar eller minskar de planerade områdena 
för vindkraftsproduktion i hemmets närhet intresset för att bo på eller 
flytta till området eller överhuvudtaget till kommunen 
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 Bilaga nr 8. 
 
 Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 

beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 
 
 --- 
 
NLIN 26.01.2023 § 23  
  
 
 
Beredning chefen för stadsplaneringsavdelningen Marko Luukkonen, tfn 0440 555 

403 
 

Motionen berör vindkraftsdelgeneralplanen för Tetom och det därtill 
relaterade behovet för informering. Ett öppet publikmöte om 
vindkraftsdelgeneralplanen för Tetom hölls 14.10.2020 klockan 18 på 
Forsby skolcentrum. Doktor Panu Maijala från VTT deltog och berättade 
om resultaten för undersökningen om infraljud och hälsorelaterade frågor i 
samband med vindkraft. 
 
För vindkraftsdelgeneralplanen för Tetom har man efter publikmötet 
utarbetat utredningar och kompletterat bedömningen av planens 
konsekvenser. Det är meningen att vindkraftplaneärendet och 
tillräckligheten av de kompletterade utredningarna och bedömningarna ska 
behandlas av nämnden under första halvan av 2023. Om nämnden anser 
utredningarna och konsekvensbedömningarna vara tillräckliga, beslutar 
nämnden efter det om framläggning av planförslaget. I samband med 
offentlig framläggning arrangeras i regel alltid ett allmänt diskussions- och 
informationsmöte. 
 
Bilaga 18 
Motion 
 

Föredragning Direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Sari Paljakka
  

Förslag Näringslivs- och infrastrukturnämnden godkänner för sin del svaret på 
motionen och föreslår stadsstyrelsen och vidare stadsfullmäktige att svaret 
godkänns och att motionen konstateras vara slutbehandlad. 
 

Beslut Näringslivs- och infrastrukturnämnden godkände för sin del svaret på 
motionen och föreslår stadsstyrelsen och vidare stadsfullmäktige att svaret 
godkänns och att motionen konstateras vara slutbehandlad. 

 
 
– – – 
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STST 20.02.2023 § 56  
  
 
 
 Bilaga nr 4. 

 
Föredragning Direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Sari Paljakka

  
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att svaret godkänns och att 
motionen konstateras vara slutbehandlad. 
 

Beslut Föredraganden ändrade beslutsförslaget enligt följande: ”Stadsstyrelsen 
godkänner för sin del svaret på motionen och föreslår att stadsfullmäktige 
godkänner svaret att motionen inte föranleder några andra åtgärder och 
konstaterar motionen vara slutbehandlad.” 
 
Beslut enligt föredragandens ändrade förslag. 

 
 
FM 16.10.2024 § 121    
101/07.02.01.01/2023    
 
 

 
Bilaga nr 4. 
 

Förslag Stadsfullmäktige godkänner svaret att motionen inte föranleder några 
andra åtgärder och konstaterar motionen vara slutbehandlad. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Solpaneler till taken på byggnader ägda av Lovisa stad, fullmäktigemotion 
 
FM § 123 16.10.2019 
729/02.08.00/2019 
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 

undertecknare Kari Hagfors) före sammanträdet uttryckt önskemål om att 
få inlämna en så lydande motion: 

 
 Solpaneler till taken på byggnader ägda av Lovisa stad 
 
 Hur klimatförändringen ska tyglas diskuteras allt mer intensivt i olika 

länder, också i Finland. Mest utsläpp skapas av energiproduktionen, det vill 
säga den elektricitet, den värme och de bränslen som produceras för 
industrin. Som en ny och allt mer använd källa för utsläppsfri energi har 
solpaneler blivit allt vanligare såväl inom industrin som bland hushållen. 
Priset på solpaneler har sjunkit och de är numera rätt enkla att installera till 
och med på tak i småhus. Till och med i Finlands förhållanden börjar de ha 
en betydande nytta som energikälla. 

 
 Därför föreslår vi undertecknade att 
 
 Lovisa stad vidtar åtgärder och installerar solpaneler som 

energikällor för sina offentliga byggnader. På detta sätt fås 
självförsörjande energi och genom det också ekonomisk besparing, 
och på detta sätt är staden för sin del med och åstadkommer 
utsläppsfri energi. 

 
 Bilaga nr 7. 
 
 Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 

beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 
 
 --- 
 
 
 
NLIN 23.03.2023 § 65  
  
 
 
Beredning projektledningschef Ulf Blomberg, tfn 0440 555 405  

 
Kari Hagfors och åtta andra fullmäktigeledamöter har lämnat en 
fullmäktigemotion där man önskar att åtgärder vidtas för att installera 
solpaneler på taken på byggnader som ägs av Lovisa stad. 
 
I budgeten för 2023 och ekonomiplanen för åren 2024 och 2025 finns inga 
medel reserverat för installation av solpaneler. Den snäva ram för 
fullmäktigeperiodens investeringar som finns gör det också svårt att få in 
nya medel för installation av solpaneler under fullmäktigeperioden. 
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Installation av solpaneler blir lönsammare hela tiden och det har redan 
tidigare undersökts hurudana möjligheter det finns att installera solpaneler 
på taken på byggnader ägda av Lovisa stad. Tyvärr är det inte ännu 
speciellt lönsamt att installera solpaneler om man inte kan använda 
merparten av elenergin själv. Det här leder till att det inte ännu är lönsamt 
att installera solpaneler på skolorna som utgör den största gruppen av 
byggnader, emedan deras elförbrukning är liten då panelerna producerar 
merparten av energin. 
 
Daghemmen är oftast i bruk en större del av sommaren och det vore 
antagligen mera lönsamt att installera solpaneler på deras tak. En 
förutsättning är dock att taken är i sådant skick att de inte behöver 
underhållas eller förnyas inom de närmaste fem till tio åren. Tyvärr 
begränsar det här installation på daghemmens tak. 
 
De centrala förvaltningsbyggnaderna såsom rådhuset och Forum samt 
flera andra byggnader är skyddade i stadsplan eller värdefulla för miljön. 
Detta gör att det inte är önskvärt att installera solpaneler på deras tak. I 
vilket fall som helst skulle det kräva lov samt utlåtande av övervakande 
museimyndighet. 
 
Det installeras solpaneler på den nya servicebyggnaden på 
campingområdet och det är troligt att det installeras solpaneler på det nya 
daghemmet då det byggs även om det slutliga beslutet tas då planeringen 
framskrider.  
 
I fortsättningen bör man varje gång då en ny byggnad byggs eller ett 
gammalt tak förnyas noggrant undersöka möjligheten att installera 
solpaneler samtidigt. I övrigt är det inte ännu förnuftigt att installera 
solpaneler, såvida staden inte har investeringspengar överlopps.  
 
Bilaga 38 
fullmäktigemotion 
 

Föredragning Direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Sari Paljakka
  

Förslag Näringslivs- och infrastrukturnämnden godkänner svaret för sin egen del 
och föreslår för stadsstyrelsen och vidare för stadsfullmäktige att godkänna 
svaret och konstatera att motionen är slutbehandlad. 
 

Beslut Näringslivs- och infrastrukturnämnden godkände svaret för sin egen del 
och föreslår för stadsstyrelsen och vidare för stadsfullmäktige att godkänna 
svaret och konstatera att motionen är slutbehandlad. 

 
– – – 
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STST 13.04.2023 § 119  
  
 
 

Bilaga nr 2. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och föreslår att 
stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar motionen vara 
slutbehandlad. 
 

Beslut Ledamot Markus Sjöholm föreslog att beslutsförslaget korrigeras enligt 
följande: ”Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och 
föreslår att stadsfullmäktige godkänner svaret att motionen föranleder 
åtgärder och konstaterar motionen vara slutbehandlad.” 
 
Det korrigerade beslutsförslaget understöddes enhälligt. 
 
Beslut enligt det korrigerade förslaget. 

 
 
FM 16.10.2024 § 122    
250/02.08.00/2023    
 
 

 
Bilaga nr 5. 
 

Förslag Stadsfullmäktige godkänner svaret att motionen föranleder åtgärder och 
konstaterar motionen vara slutbehandlad. 
 

Behandling Ledamot Kari Hagfors gjorde följande förslag: 
 
 Svaret på fullmäktigemotionen godkänns med det tillägget att 

fullmäktigemotionen leder till utrednings- och genomförandeåtgärder för 
Harjurinteen koulus, Lovisavikens skolas, Generalshagens skolas och 
Tesjoen koulus del samt för äldreboendes och daghems del till installation 
av solpaneler för att åstadkomma kostnadsbesparingar och för försäljning 
av eventuell överflödig el. 

 
 Ledamot Antti Hovi understödde Kari Hagfors ändringsförslag.  
 
 Det förrättades en omröstning: 
 
 Utgångsförslag: JA (29 röster) 
 Ändringsförslag: NEJ (6 röster) 
 
 Utgångsförslaget vann omröstningen. 
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Beslut Beslut enligt förslaget. 
 
Omröstningsförteckning bifogades till protokollet. 
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Energieffektiviteten och -besparingarna för Lovisas fastigheter bör utredas, fullmäktigemotion 
 
FM 20.04.2022 § 36  
  
 
 
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 

undertecknare Hanna Hurtta) före sammanträdet uttryckt önskemål om att 
få inlämna en så lydande motion: 

 
 Energieffektiviteten och -besparingarna för Lovisas fastigheter bör 

utredas 
 
 IPCC:s nyaste rapporter berättar att fönstret för att hindra de allvarliga hot 

som klimatförändringen förorsakar håller på att gå fast. Utsläpp ska 
minskas inom alla samhällets delområden och det är allra effektivast att 
minska utsläppen där som det uppkommer mest av dem. En av de största 
förorsakarna av koldioxidutsläpp i Finland är uppvärmning av byggnader, 
till vilket det går åt cirka en fjärdedel av all energi som används i landet.  

 
 Energi kan också sparas på ett kostnadseffektivt sätt, eftersom många 

energibesparande åtgärder inte kräver några investeringar. En sänkning av 
rumstemperaturen med en grad kan till exempel minska utsläppen med 
cirka fem procent. Detta leder också till kostnadsbesparingar. 
Energieffektivitet och energisparande är alltså kostnadseffektiva lösningar 
som inte bara sparar på stadens medel utan också minskar  
uppvärmningen av klimatet.  Det rör sig också om en säkerhetspolitisk 
fråga, eftersom det ger möjlighet att minska energiproduktionens andel av 
fossila bränslen som importeras från utlandet. 

 
 Lovisa stad bör utreda energisparpotentialen i sina egna byggnader och 

vidta åtgärder för att förbättra byggnadernas energieffektivitet och spara 
energi. Man bör också ägna uppmärksamhet åt energieffektiviteten i nya 
byggnader och renoveringsprojekt. Samtidigt kunde man undersöka 
möjligheten att installera solpaneler i samband med stadens byggnader. 

 
 Vi som undertecknat motionen föreslår att Lovisa stad reder ut 

energisparpotentialen i sina fastigheter och vidtar åtgärder för att 
förbättra fastigheternas energieffektivitet och för att spara energi. 

 
   

Bilaga nr 8. 
 

Beslut Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 
behandling enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 

 
- - -  
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NLIN 23.03.2023 § 66  
  
 
 
Beredning projektledningschef Ulf Blomberg, tfn 0440 555 405 
 

Hanna Hurtta och tio andra fullmäktigeledamöter har lämnat en 
fullmäktigemotion där man önskar att energieffektiviteten och -
besparingarna för Lovisas fastigheter utreds. 
 
Det har redan länge varit kutym att vid varje nybygge, grundrenovering 
eller reparation utgå från att energieffektiviteten förbättras. Däremot har det 
inte åtminstone på länge gåtts systematiskt igenom hela 
byggnadsbeståndet. 
 
Uppvärmning sker ifall det är möjligt med biobaserad fjärrvärme eller 
jordvärme. För tillfället finns det ännu sex byggnader som har oljevärme 
kvar. Målet är att uppvärmningen av dessa ändras till jordvärme och att 
åtminstone en byggnad per år får värmesystemet utbytt. För tillfället ser det 
tyvärr ut som om målet inte skulle nås. Det finns också flera byggnader 
som har direkt elvärme. I dessa installeras det luftvärmepumpar, för att 
minska på elförbrukningen. Här finns ännu mycket energi att spara. 
 
Under den senaste vintern har det också gjorts försök med att sänka 
temperaturen i flera byggnader med en grad. Tyvärr ger inte den automatik 
som finns i många byggnader möjlighet att göra detta på ett enkelt sätt.  
 
En annan viktig del är ventilationen. Alla nya ventilationssystem förses 
med återvinning och i mån av möjlighet förbättras återvinningen i äldre 
system. Ett av de effektivaste sätten att spara energi på ventilationen är 
genom att möjligast snävt begränsa tiden då ventilationen är i gång eller i 
full gång. Här har dock inneluftsproblem och misstankar om 
inneluftsproblem gjort det svårt att minska på drifttiderna. 
 
Genom långt utvecklad automatik för ventilation och uppvärmning går det 
också att förbättra energieffektiviteten. Det mycket långt utvecklade 
systemet med bland annat koldioxidgivare, som byggts upp i Harjunrinteen 
koulu visade sig dock inte fylla måttet. Därför har det i de senaste 
projekten inte använts lika avancerad teknik. 
 
Fönster och dörrar som är i dåligt skick ökar också mycket på 
energiförbrukningen. Tyvärr har det visat sig att man inte skall byta fönster 
till nya täta fönster före huset har en effektiv maskinell ventilation med 
värmeåtervinning. I annat fall räcker inte luftväxlingen till längre. Målet är 
därför att fönster och dörrar i dåligt skick, förnyas eller grundförbättras då 
ventilationssystemet fyller dagens krav. 
 
Vindsbjälklagen är i allmänhet redan tilläggsisolerade i de hus som det går 
enkelt att göra. Däremot har staden i allmänhet inte förbättrat isoleringen i 
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ytterväggarna. Här kommer man att gå försiktigt framåt för att inte skapa 
nya problem. 
 
Installation av solpaneler blir lönsammare hela tiden och det har redan 
tidigare undersökts hurudana möjligheter det finns att installera solpaneler 
på taken på byggnader ägda av Lovisa stad. Tyvärr är det inte ännu 
speciellt lönsamt att installera solpaneler om man inte kan använda 
merparten av elenergin själv. Det här leder till att det inte ännu är lönsamt 
att installera solpaneler på skolorna som utgör den största gruppen av 
byggnader, emedan deras elförbrukning är liten då panelerna producerar 
merparten av energin. 
 
Daghemmen är oftast i bruk en större del av sommaren och det vore 
antagligen mera lönsamt att installera solpaneler på deras tak. En 
förutsättning är dock att taken är i sådant skick att de inte behöver 
underhållas eller förnyas inom de närmaste fem till tio åren. Tyvärr 
begränsar det här installation på daghemmens tak. 
 
De centrala förvaltningsbyggnaderna såsom stadshuset och Forum samt 
flera andra byggnader är skyddade i stadsplan eller värdefulla för miljön. 
Detta gör att det inte är önskvärt att installera solpaneler på deras tak. I 
vilket fall som helst skulle det kräva lov samt utlåtande av övervakande 
museimyndighet. 
 
Det installeras solpaneler på den nya servicebyggnaden på 
campingområdet och det är troligt att det installeras solpaneler på det nya 
daghemmet då det byggs även om det slutliga beslutet tas då planeringen 
framskrider.  
 
I fortsättningen bör man varje gång då en ny byggnad byggs eller ett 
gammalt tak förnyas noggrant undersöka möjligheten att installera 
solpaneler samtidigt. I övrigt är det inte ännu lönsamt att installera 
solpaneler, såvida staden inte har investeringspengar överlopps. Ur 
miljösynpunkt är det däremot kanske befogat att sätta till solpaneler på till 
exempel skolornas tak, bara finansieringen ordnas. 
 
Det finns mycket potential att spara energi i Lovisas fastigheter. 
Lokalitetsservices nuvarande personal och knappast heller personalen då 
den är fulltalig, har inte möjlighet att göra en energiutredning för Lovisa 
stads alla fastigheter. Däremot finns det massor av konsulter som gärna 
gör det bara finansieringen ordnas. Även en konsultutredning kräver 
ganska mycket arbete av lokalitetsservices personal. Därför är det inte just 
nu aktuellt att beställa en utredning.  
 
Bilaga 39 
fullmäktigemotion 
 

Föredragning Direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Sari Paljakka
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Förslag Näringslivs- och infrastrukturnämnden godkänner svaret för sin egen del 
och föreslår för stadsstyrelsen och vidare för stadsfullmäktige att godkänna 
svaret och konstatera att motionen är slutbehandlad. 
 

Beslut Näringslivs- och infrastrukturnämnden godkände svaret för sin egen del 
och föreslår för stadsstyrelsen och vidare för stadsfullmäktige att godkänna 
svaret och konstatera att motionen är slutbehandlad med det tillägg att 
stadsfullmäktigen nyligen godkände att Lovisa ansluter sig till nätverket 
HINKU. Ett av HINKU-kriterierna är att man förbinder sig till åtgärderna och 
målen i energieffektivitets¬avtalet för kommunsektorn. Det förutsätter 
också att frågor som gäller energieffektivitet utreds och förbättras. 

 
– – – 
 
 
 
STST 13.04.2023 § 120  
  
 
 

Bilaga nr 3. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och föreslår att 
stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar motionen vara 
slutbehandlad. 
 

Beslut Ledamot Markus Sjöholm föreslog att beslutsförslaget korrigeras enligt 
följande: ”Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och 
föreslår att stadsfullmäktige godkänner svaret att motionen inte föranleder 
några andra åtgärder och konstaterar motionen vara slutbehandlad.” 
 
Det korrigerade beslutsförslaget understöddes enhälligt. 
 
Beslut enligt det korrigerade förslaget. 

 
 
FM 16.10.2024 § 123    
756/10.03.02.00/2022    
 

 
 Bilaga nr 6. 

 
Förslag Stadsfullmäktige godkänner svaret att motionen inte föranleder några 

andra åtgärder och konstaterar motionen vara slutbehandlad. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Fullmäktigemotioner 
 
STST 07.10.2024 § 295  
  
 
 
Beredning Förvaltningsdirektör Elina Amnell-Holzhäuser 
 

Enligt § 133 i förvaltningsstadgan har fullmäktigegrupperna och 
fullmäktigeledamöterna rätt att väcka skriftliga motioner i frågor som gäller 
stadens verksamhet och förvaltning. Stadsstyrelsen ska en gång per år, 
före utgången av oktober, lämna en förteckning till stadsfullmäktige över de 
motioner som fullmäktigeledamöterna väckt och som remitterats till 
stadsstyrelsen men som stadsfullmäktige fram till utgången av föregående 
år ännu inte behandlat färdigt. Stadsstyrelsen ska samtidigt meddela vilka 
åtgärder som vidtagits med anledning av motionerna. Stadsfullmäktige kan 
konstatera vilka motioner som är slutbehandlade.  
 
Bilaga nr 5: 
Sammanställningsförteckning av fullmäktigemotionerna  
Fullmäktigemotionerna 
 

Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  
 

Förslag Stadsstyrelsen beslutar framlägga stadsfullmäktige till kännedom de 
fullmäktigemotioner som vid utgången av 2023 inte ännu slutbehandlats. 
 

Behandling Ledamot Satu Hämäläinen lade fram följande tilläggsförslag: 
 
 Stadsstyrelsen förutsätter att man vid alla fullmäktigemotionsbehandlingar 

följer förvaltningsstadgan: de fullmäktigemotioner som väckts 16.6.2022 
eller senare behandlas efter verkställigheten i nämnderna under sex 
månader medan de fullmäktigemotioner som väckts före 15.6.2022 
behandlas utan dröjsmål i nämnderna och svaren skickas på samma sätt 
utan dröjsmål till stadsstyrelsen och stadsfullmäktige för behandling. 

 
 Stadsstyrelsen understödde enhälligt Satu Hämäläinens förslag. 
 
Beslut Beslut enligt förslaget med beaktande av Satu Hämäläinens tillägg. 
 
 
FM 16.10.2024 § 124    
796/00.01.03/2024    
 
 

 
 Bilaga nr 7. 
 Sammanställningsförteckning av fullmäktigemotionerna  
 Fullmäktigemotionerna 

 
Förslag Stadsfullmäktige antecknar till kännedom de fullmäktigemotioner som vid 

utgången av 2023 inte ännu slutbehandlats. 
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Stadsstyrelsen § 295 07.10.2024 
Stadsfullmäktige § 124 16.10.2024 

 
Behandling Stadsfullmäktiges ordförande frågade stadsfullmäktige om följande 

fullmäktigemotioner kan konstateras vara slutbehandlade: 
 

‒ Information vid beredningsskedet av planer, fullmäktigemotion 
 

‒ Solpaneler till taken på byggnader ägda av Lovisa stad, 
fullmäktigemotion 
 

‒ Energieffektiviteten och -besparingarna för Lovisas fastigheter bör 
utredas, fullmäktigemotion 
 

‒ Effektivering av tomtmarknadsföringen i Lovisa stad, 
fullmäktigemotion. 

 
 Stadsfullmäktige beslutade enhälligt konstatera att de ovan nämnda 

fullmäktigemotionerna är slutbehandlade. 
 
Beslut Beslut enligt förslaget med beaktande av de fullmäktigemotioner som i 

samband med behandlingen av ärendet konstaterats vara slutbehandlade. 
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Stadsstyrelsen § 296 07.10.2024 
Stadsfullmäktige § 125 16.10.2024 

 
Kommuninvånarinitiativ 
 
STST 07.10.2024 § 296  
  
 
Beredning Förvaltningsdirektör Elina Amnell-Holzhäuser 
 

Enligt § 162 i förvaltningsstadgan ska stadsstyrelsen årligen i oktober för 
stadsfullmäktige lägga fram en förteckning över de initiativ som har tagits i 
frågor som hör till stadsfullmäktiges behörighet och över de åtgärder som 
har vidtagits på grund av initiativen. Stadsfullmäktige kan samtidigt besluta 
vilka initiativ som är slutbehandlade. Enskilda initiativ som lyder under 
stadsfullmäktiges befogenhet framläggs stadsfullmäktige för behandling 
efter beredning. Då stadsfullmäktige godkänner svaret som getts med 
anledning av motionen eller initiativet konstaterar stadsfullmäktige 
motionen vara slutbehandlad eller initiativet vara slutbehandlat. När det 
gäller initiativ som hör till något annat organs behörighet än 
stadsfullmäktiges ska organet i fråga underrättas om initiativen på det sätt 
som organet bestämt. Organet kan samtidigt besluta vilka initiativ som är 
slutbehandlade. 
 
Bilaga nr 6: 
Kommuninvånarinitiativen 
 

Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige antecknar initiativen och 
skedena för deras behandling till kännedom. 
 

Behandling Satu Hämäläinen lade fram följande tilläggsförslag: 
 
 Stadsstyrelsen förutsätter att alla initiativ som väckts i kommunen 

behandlas av den behöriga kommunala myndigheten utan ogrundat 
dröjsmål. 

 
 Stadsstyrelsen understödde enhälligt Satu Hämäläinens förslag. 
 
Beslut Beslut enligt förslaget med beaktande av Satu Hämäläinens tillägg. 
 
 
FM 16.10.2024 § 125    
136/00.01.03/2024    
 

 
 Bilaga nr 8. 
 Kommuninvånarinitiativen 

 
Förslag Stadsfullmäktige antecknar initiativen och skedena för deras behandling till 

kännedom. 
 

Behandling Stadsdirektören presenterade de inlämnade svaren till invånarinitiativen. 
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Stadsstyrelsen § 296 07.10.2024 
Stadsfullmäktige § 125 16.10.2024 

 Handlingen Svaren till invånarinitiativen bifogades till protokollet. 
 
Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Stadsfullmäktige § 126 16.10.2024 

Aktuella ärenden 
 
FM 16.10.2024 § 126    
      
 
 
  

Stadsdirektören informerar stadsfullmäktiges ledamöter om aktuella 
ärenden. 
 

Beslut  Stadsdirektören berättade om följande aktuella ärenden: 
 

‒ Aftonskola för stadsfullmäktige med temat arbets- och 
näringsreformen hålls 5.11.2024 och aftonskola för 
stadsfullmäktige med temat budgeten 2025 och social- och 
hälsovårdsfastigheter hålls 13.11.2024. 
 

‒ Användningen av GambitDocs-systemet som har använts för 
att dela föredragningslistor och protokoll avslutas 31.10.2024. 
 

‒ Lovisa stads, Lovisa Hamn Ab:s, Lovisa kultur- och 
miljörörelse rf:s, Köpbacka byaförening rf:s och Valkom 
byaförening rf:s gemensamma samarbetsgrupp som gäller 
Lovisa hamn sammanträdde 14.10.2024.
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Stadsfullmäktige § 127 16.10.2024 

 
Hjältegravarna, fullmäktigemotion 
  
FM 16.10.2024 § 127    
852/10.03.01.01/2024    
 
 

Ordföranden meddelade att undertecknade ledamöter (Immo Stenberg 
som första undertecknare) hade innan sammanträdet anmält att de 
önskade inlämna följande motion:  
 
Hjältegravarna 
 
Det är en skam att staden inte tar över skötseln av hjältegravarna, 
gravarna till dem som gav sina dyra liv så att vi får leva i ett fritt land. 
Centralen för näringsliv och infrastruktur skulle kunna sätta 
parkavdelningen och sköta gravarna, eller stadens sysselsatta som nu 
väger och räknar skruvar. 
 
Bilaga nr 9. 

 
Beslut Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 

beredning enligt 133 § i förvaltningsstadgan. 
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Stadsfullmäktige § 128 16.10.2024 

Avslutande av mötet 
 
FM 16.10.2024 § 128    
      
 
 
    

 
Beslut Ordföranden avslutade sammanträdet klockan 19.30. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 115, § 116, § 117, § 
124, § 125, § 126, § 127, § 128 

 

Förbud mot att begära omprövning eller anföra kommunalbesvär  

Omprövning får inte begäras eller kommunalbesvär anföras i fråga om beslut som endast 
gäller beredning eller verkställighet, 136 § i Kommunallagen.  
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 118, § 119, § 120, § 121, § 122, § 
123 
 
BESVÄRSANVISNING 
 

I detta beslut söks ändring genom kommunalbesvär. 
 

Besvärsrätt 
 

Ändring i beslutet får sökas av: 
 
 den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt 

påverkas av beslutet (part) samt av 
 

 kommunmedlemmarna. 
 
Besvärstid 

 
Kommunalbesvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av 
beslutet. 
 
Besvären ska lämnas in till besvärsmyndigheten senast under 
besvärstidens sista dag innan besvärsmyndigheten stänger. 

 
En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, 
om inte något annat visas. Vid vanlig elektronisk delgivning anses 
parten ha fått del av beslutet den tredje dagen efter att meddelandet 
sändes, om inte något annat visas.  
 
En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter det 
att protokollet fanns tillgängligt i det allmänna datanätet. 

 
Dagen för delfåendet räknas inte med i besvärstiden. Om den sista 
dagen för att anföra besvär infaller på en helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julafton, midsommarafton eller en 
helgfri lördag, får besvär anföras den första vardagen därefter. 
 

Besvärsgrunder 
 
  Kommunalbesvär får anföras på den grunden att 
 

 beslutet har tillkommit i oriktig ordning, 
 den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina 

befogenheter, eller 
 beslutet annars strider mot lag. 

 
Den som anför besvär ska presentera besvärsgrunderna för 
besvärsmyndigheten innan besvärstiden löper ut. 
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Besvärsmyndighet 
 

Kommunalbesvär anförs hos Helsingfors förvaltningsdomstol.  
 
Postadress: Banbyggarvägen 5, 00520 Helsingfors   
E-postadress: helsinki.hao@oikeus.fi 
Faxnummer: 029 564 2079  
Telefonnummer: 029 564 2000 
 
Besvär kan också anföras hos förvaltnings- och specialdomstolarnas 
e-tjänst på adressen https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 

 
Besvärens form och innehåll 

 
Besvären ska anföras skriftligt. Också elektroniska dokument 
uppfyller kravet på skriftlig form. 

I besvären ska följande anges: 

1) det beslut i vilket ändring söks (det överklagade beslutet), 

2) till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas 
(yrkandena), 

3) grunderna för yrkandena, 

4) vad besvärsrätten grundar sig på om det överklagade beslutet inte 
avser ändringssökanden själv. 

I besvären ska dessutom ändringssökandens namn och 
kontaktuppgifter uppges. Om talan förs av ändringssökandens lagliga 
företrädare eller ombud, ska också den personens kontaktuppgifter 
uppges. Om kontaktuppgifterna ändras medan besvären är 
anhängiga, ska de nya uppgifterna meddelas förvaltningsdomstolen 
utan dröjsmål. 

I besvären ska också uppges postadress och eventuell annan adress 
till vilken handlingar som hänför sig till rättegången kan sändas 
(processadress). Om ändringssökanden har uppgett flera 
processadresser, kan förvaltningsdomstolen välja till vilken av dem 
den skickar de handlingar som hänför sig till rättegången. 

Till besvären ska följande fogas: 

1) det överklagade beslutet med besvärsanvisning, 

2) utredning om när ändringssökanden har fått del av beslutet, eller 
annan utredning om när besvärstiden börjat löpa, 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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3) de handlingar som ändringssökanden åberopar som stöd för sina 
yrkanden, om dessa inte redan tidigare har lämnats till myndigheten. 

Rättegångsavgift 
 

Hos den som inleder ett ärende som gäller ändringssökande tas det 
ut en rättegångsavgift i enlighet med lagen om domstolsavgifter 
(1455/2015).  

 
Protokoll 

 
Protokollsutdrag och bilagor som gäller beslutet kan begäras hos 
Lovisa stads registratorskontor.   

 
Postadress: PB 77, 07901 Lovisa   
Besöksadress: Mariegatan 12 A, 07900 Lovisa 
E-postadress: kaupunki@loviisa.fi  
Telefonnummer: 019 555 555  

  
Registraturen är öppen  
måndag–onsdag och fredag kl. 9.00–11.30 och kl. 12.30–15.00 
torsdag kl. 9.00–11.30 och kl. 12.30–17.00


